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Inleiding 
De omschakeling van fysiek-vergadering naar video-vergaderen is inmiddels gerealiseerd. De eerste 
beeldvormende en oordeelsvormende vergaderingen hebben plaatsgevonden. Een aantal raads- en 
burgerleden is kort naar ervaringen gevraagd.  
In deze memo worden de eerste ervaringen met u gedeeld. Ook wordt een aantal adviezen gegeven. 
 
Beeld uit de evaluaties 
Allereerst moet worden opgemerkt dat de raads- en burgerleden zich heel soepel hebben geschikt 
en aangepast aan de nieuwe werkelijkheid en het video-vergaderen via Pexip. De introductie is door 
de griffie grondig voorbereid, wat aan een soepele introductie heeft bijgedragen. 
 
Algemeen wordt het beeld geproefd dat men de fysieke ontmoeting in de raadzaal mist en daar ook 
zeker weer naar terug wil. Zolang dat nog niet gerealiseerd wordt, wordt het video-vergaderen als 
next-best-oplossing gezien.  
Men is tevreden over de techniek en het functioneren daarvan. 
Op individueel niveau zijn bij raads- en burgerleden (thuis) nog verbeteringen mogelijk. 
 
De aanwezigheid van voorzitter en een griffiemedewerker in de raadzaal heeft een duidelijke 
meerwaarde. Zowel voor de voorzitter als de griffiemedewerker(s) is de (bege)leiding van de 
vergadering een intensieve bezigheid. De nabijheid van elkaar (met gepaste afstand) maakt kort 
overleg, snel schakelen en een goede ondersteuning van de voorzitter beter mogelijk. 
Aanwezigheid van andere personen in de raadzaal dient zoveel mogelijk te worden beperkt. 
 
Het werken met een whatsapp-groep naast de Pexip-video-vergadering wordt als functioneel en 
goed werkend beschouwd. De app-groep moet wel alleen voor procesmatige meldingen gebruikt 
worden. Het bevestigen in de app-groep van gedane spreekverzoeken, wordt als prettig ervaren. Een 
deelnemer weet zich gezien, kan dit ‘loslaten’ en rustig wachten tot de voorzitter het woord geeft. 
 
Voor een goede video-vergadering is een goede en strakke vergaderdiscipline nodig. Raads- en 
burgerleden zijn daar in fysieke vergaderingen al aan gewend (bijv. het hanteren van spreekrondes), 
maar in een video-vergadering komt het er op aan echt de puntjes op de i van vergaderdiscipline te 
zetten. 
De voorzitter speelt hier duidelijk een belangrijke sturende rol in. Maar de voorzitter kan dit niet 
alleen. Alle deelnemers dienen zich hiervan bewust te zijn en zich te schikken naar de leiding die 
door de voorzitter aan de vergadering gegeven wordt. 
In dit licht is ten aanzien van de voorbereiding van de vergaderingen een opmerking gemaakt dat 
merkbaar is dat de voorbereiding van de vergadering door de deelnemers verschillend is. 
 
Voor voorzitters is het van belang aan het begin van de vergadering (of voorafgaand daaraan) 
duidelijk te maken hoe hij/zij de vergadering vorm en inhoud wil geven en daarbij aan te geven wat 
hij/zij van de overige deelnemers verwacht en wat niet. De ervaring tot nu toe leert dat het voor de 
voorzitters makkelijker is om strak te beginnen en gaandeweg meer ruimte toe te staan dan door te 
beginnen met het geven van ruimte en daarna het initiatief weer bij de voorzitter terug te krijgen. 



 
Een van de raadsleden heeft aangegeven het video-vergaderen ‘helemaal niks’ te vinden. Dit raadslid 
is van mening dat met de inzet van het flexibele meubilair de vergaderingen prima in de raadzaal 
kunnen worden gehouden en dat dan voor raadsleden die daaraan niet kunnen of willen deelnemen 
een video-oplossing kan worden gezocht. 
Los van de vraag of zo’n hybride vergaderwijze wenselijk is, staat de wet die in elk geval niet toe. De 
keuze voor vergaderingen van de gemeenteraad is: fysiek vergaderen of video-vergaderen. 
 
Adviezen ter bespreking 

1. Eerder is gekozen om zolang er omwille van de corona-crisis beperkingen gelden te kiezen 
voor videovergaderen. Omwille van gezondheid van betrokken deelnemers aan 
vergaderingen en hun ‘achterbannen’  maar zeker ook vanwege de voorbeeldfunctie die de 
gemeenteraad vervult, wordt geadviseerd deze lijn te bevestigen. 

2. De rol van de voorzitter in een video-vergadering lijkt nog belangrijker. Daarom lijkt het 
verstandig een video-vergadering met alle voorzitters te beleggen om dit met hen te 
bespreken en de ervaringen tot nu toe met hen te delen. 

3. (Ruim) Voorafgaand aan de vergadering kan aan de deelnemers scherper worden 
aangegeven wat van de vergadering en dus ook van hen wordt verwacht. Te denken valt aan 
zaken als: 

o Vragen zoveel mogelijk vooraf te stellen en niet de vergadering mee belasten 
▪ Het college vragen zo helder en uitvoerig mogelijk te beantwoorden, zodat 

geen aanleiding meer bestaat voor verheldering tijdens de vergadering 
▪ Het college vragen alle ingekomen schriftelijke vragen te beantwoorden. Ook 

als hij van mening is dat het om politieke vragen gaat. Ook die vragen 
kunnen van een (politiek) antwoord (=standpunt college) worden voorzien. 

o Moties en amendementen vooraf rondsturen en bespreken.  
o Een schets geven van zaken als: 

▪ Het doel van de vergadering (beeld-, oordeels-, besluitvorming) 
▪ Waar het wel en niet over kan/moet gaan 
▪ De rol van het college in de vergadering 
▪ De verdere wensen van de voorzitter 

o Toelichting geven op de vergaderorde, zoals: 
▪ het werken in spreekrondes en de handhaving daarvan door de voorzitter 
▪ Eventueel kan aan deelnemers gevraagd worden voorafgaand aan de 

vergadering al aan te geven over welke onderwerpen zij het woord willen 
voeren. Deze sprekers krijgen dan het eerste het woord in een spreekronde. 
Dit helpt de voorzitter bij het zich een beeld vormen van het verloop van de 
vergadering. 

▪ Microfoongebruik: Alleen aanzetten als de voorzitter het woord heeft 
gegeven. 

▪ App-groep alleen gebruiken voor procesmatige meldingen 
4. Het begeleiden van videovergaderingen levert vooralsnog meer werk voor de griffie dan bij 

een fysieke vergadering. De hiervoor benodigde inzet van uren moeten worden 
geaccepteerd, maar mogelijk moet de dienstverlening op andere punten worden aangepast. 
Zo is er nu bijvoorbeeld voor gekozen om actualisering Reglement van Orde even te laten 
liggen. 

5. Stimuleren van het gebruik van video-vergaderen door raads- en burgerleden, zodat 1) zij 
hier steeds meer vertrouwd mee raken en weten te gebruiken 2) het werk van de raads- en 
burgerleden in al zijn facetten zo goed mogelijk kan doorgaan. Bij dit laatste valt te denken 
aan het houden van fractieoverleg, overleg met achterban, inwoners en dergelijke, maar ook 
het deelnemen aan of zelf(s) organiseren van webinars. 


